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Општина Чајетина већ дужи низ година континуира-
но и равномерно улаже у развој целе своје терито-
рије – како у Чајетини и на Златибору, тако и у свим 
сеоским месним заједницама. Посебан акценат ста-
вљамо на унапређење путне инфраструктуре, водо-
водне мреже и јавне расвете у руралним подручјима.
Посебно смо поносни на улагања у предшколско 
образовање. До сада су у пет сеоских месних за-
једница уређени и отворени вртићи, чиме смо роди-
тељима на селу омогућили да своју децу оставе у 
безбедном и подстицајном окружењу, а да се сами 
у већој мери посвете пољопривредним и другим по-
словима.

Такође, у сваком селу и засеоку, путеви су асфалти-
рани, у доста села дошао је градски водовод, у неки-
ма се ради и радиће се у наредним годинама. Циљ 
нам је да сва насељена места у општини буду покри-
вена стабилним и квалитетним водоснабдевањем. 
У већини села, посебно у близини школа и сеоских 
центара, постављена је и јавна расвета, а са тим ак-
тивностима настављамо и у наредном периоду.

Арсен Ђурић, председник 
Скупштине општине 
Чајетина о бројним 
инфраструктурним 
улагањима 

СЕЛО СЕ НЕ ГАСИ – ЧАЈЕТИНА УЛАЖЕ 
У ПУТЕВЕ, ВОДОВОДНУ МРЕЖУ, 

ВРТИЋЕ И ПОЉОПРИВРЕДУ
Већ деценију општина издваја значајна средства 
за субвенционисање пољопривредне производње: 
дајемо субвенције за набавку механизације, набав-
ку садница, система за наводњавање, пластеника 
и свега оног што се односи на пољопривреду. Суб-
венционише се од 40 до 65 одсто. Једини услов је 
да газдинство буде регистровано. Захваљујући овом 
програму, значајно је повећан обим и квалитет про-
изводње.

Посебно вреднујемо подршку мањим газдинствима. 
Управо зато смо, у сарадњи са нашом фирмом „Еко 
аграр”, формирали такозвани „машински прстен” и 
набавили до сада седам трактора са пратећом меха-
низацијом. Ова опрема доступна је по веома повољ-
ним условима мањим газдинствима, што је знатно 
олакшало рад овим пољопривредницима.

У наредном периоду настављамо са улагањима у 
путну инфраструктуру и реконструкцију нисконапон-
ске мреже.

Такође, у завршној је фази про-
цес куповине Индустрије меса 
у Чајетини, те очекујем да то-
ком ове године Општина купи 
овај производни погон. Намера 
нам је да овај погон прикључи-
мо „Еко аграру”, како бисмо 
проширили капацитете мле-
каре, адаптирали магацине у 
хладњаче, и у перспективи по-
кренули прераду меса. Овим 
кораком бисмо заокружили 
концепт Агро бизнис центра, 
који ће пружати подршку не 
само произвођачима из наше 
општине, већ у перспективи 
то треба да буде регионални 
центар који ће да покрива цео 
Златиборски округ.Обилазница Златибор
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ИЗДВАЈАМО

ПОВРАТАК 
ЗЛАТНОГ БОРА 
НА ЗЛАТИБОР – 
СИМБОЛ ПЛАНИНЕ 
СЕ ВРАЋА КУЋИ

„НА МАТУРУ БЕЗ АУТОМОБИЛА” – 
ЕДУКАЦИЈА МЛАДИХ У ЧАЈЕТИНИ О 

БЕЗБЕДНОСТИ У САОБРАЋАЈУ

На више локација на Златибору, спроведена је прва 
фаза еколошке акције „Повратак златног бора на 
Златибор”, у организацији удружења ,,Дискавер 
Србија” (Discover Serbia), уз подршку Делегације 
Европске уније у Србији, Шумарског факултета Уни-
верзитета у Београду, ЈП „Србијашуме” и Општине 
Чајетина.

У оквиру ове јединствене иницијативе изведено је 
калемљење златног бора – реткoг варијетета белог 
бора са златножутим иглицама, која је готово неста-
ла из природе и по којој је, према веровању, планина 
Златибор и добила име. Процес је резултат вишеме-
сечне припреме и научне сарадње, током које је по-
сађено 800 младих стабала белог бора, као подлога 
за калемљење, а племке су пажљиво узете са пре-
осталих живих стабала златног бора, којих у Србији 
има свега четири.

Стручни тим, предвођен професором Владаном 
Иветићем са Шумарског факултета, успешно је спро-
вео калемљење на више локација – од простора код 
међустанице ,,Голд Гондоле”, преко јавних установа 
и хотела, до атрактивних видиковаца. Највећи број 
садница се налази у расаднику у Пожеги, где ће 
се обезбедити оптимални услови за развој златног 
бора и након тога ће се вратити у природу. Очекује 
се да ће се у наредном периоду калемљене гранчи-

У Угоститељско-туристичкој школи у Чајетини недав-
но је одржана едукативна трибина у оквиру кампање 
„На матуру без аутомобила”, коју реализује Агенција 
за безбедност саобраћаја Републике Србије у са-
радњи са ЈП „Безбедност саобраћаја Чајетина” и ло-
калном самоуправом. Циљ оваквих сусрета је да се 
младима, посебно уочи матурских прослава, укаже 
на ризике неодговорне вожње и последице употребе 
алкохола у саобраћају.

Калемљење златног бора

це примити и да ће Златибор постепено постати дом 
стотина стабала овог аутентичног дрвета.

Поред еколошког значаја, овај пројекат има и едука-
тивну, симболичку и туристичку вредност. Укључива-
њем локалне заједнице – школа, установа културе и 
грађана – подиже се свест о значају очувања биоди-
верзитета и природног идентитета планине.

Општина Чајетина изражава захвалност свим парт-
нерима и учесницима који су допринели да се сим-
бол Златибора – златни бор – почне враћати свом 
природном станишту.

Трибини је присуствовало око 30 матураната, којима 
су се обратили представници Агенције, МУП-а и ЈП 
„Безбедност саобраћаја Чајетина”, а посебан утисак 
оставило је сведочење Милана Срдића, који је због 
последица саобраћајне незгоде постао корисник ин-
валидских колица. Срдић, иначе дипломирани инже-
њер безбедности у саобраћају, изнео је своју личну 
причу, подсетивши младе да се све може променити 
у једном тренутку.
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Милојко Варничић, потпредседник СУБНОР-а Ужи-
це, истакао је важност очувања културе сећања: 
„Важно је да млађе генерације разумеју значај ових 
датума и не забораве жртве које су поднете за нашу 
слободу.”

Представници локалне самоуправе нагласили су 
значај очувања колективног памћења и потребу да 
се овакви догађаји обележавају, како би млађе гене-
рације знале и памтиле истину.

Општина Чајетина овом приликом поново шаље по-
руку да као друштво морамо чувати сећање на неви-
не жртве и заједнички градити друштво мира, правде 
и међусобног поштовања.

ИЗДВАЈАМО

У спомен-парку на Торнику положени су венци и ода-
та почаст тројици цивила, који су пре 26 година тра-
гично настрадали у НАТО агресији на Савезну Ре-
публику Југославију. У раним јутарњим часовима, 8. 
априла 1999. године у 4.08, снажне ракете погодиле 
су Спортски центар на Торнику – објекат без икаквог 
војног значаја. Животе су тада изгубили: Миланко 
Савић из Јабланице, Неђо Урошевић из Чајетине и 
Радоје Марјановић из Рибнице.
Уз присуство чланова породица страдалих, венце су 
положили представници Удружења ратних ветерана 
Чајетина, СУБНОР-a из Ужица, Општине Чајетина, 
Специјалне болнице „Чигота” и грађани. Поставље-
на 2000. године, спомен-плоча са поруком „Да се 
никада не заборави, да се никада никоме и нигде 
не догоди”, сведочи о невиним жртвама и позива на 
трајно памћење и поуке из прошлости.

Председник Удружења ратних ветерана Чајетина, 
Александар Лазовић, подсетио је на околности тра-
гичног догађаја:

„Навршава се још једна година од страдања цивила, 
који су се овде затекли у време злочиначке акције 
НАТО пакта. У 4 сата и 8 минута, авијација је бомбар-
довала ски-центар Торник, спортски објекат који није 
имао никаквог војног карактера. Ово је био напад на 
нашу земљу од стране 19 моћних држава, али упр-
кос свему – нису нас уништили. Наша тројица сугра-
ђана остала су симбол страдања невиних, као и пре-
ко 500 цивила и више од 2000 војника и полицајаца 
широм наше отаџбине. Нека им је вечна слава.”

У ЗНАК СЕЋАЊА НА ЖРТВЕ 
НАТО АГРЕСИЈЕ OДРЖАН ПОМЕН 

ТРАГИЧНО СТРАДАЛИМА У 
БОМБАРДОВАЊУ НА TОРНИКУ

„Дугогодишње искуство показује да млади, желећи 
да докажу зрелост, често потцењују опасности во-
жње, што у комбинацији са алкохолом или наркоти-
цима може довести до трагичних последица”, иста-
као је Срђан Радовић из ЈП „Безбедност саобраћаја 
Чајетина” и том приликом позвао све матуранте да 
покажу одговорност и да са матурске вечери понесу 
лепе успомене – безбедно и срећно.

Кампања „На матуру без аутомобила” спроводи се 
широм Србије у периоду од априла до јуна 2025. го-
дине и обухвата низ активности, укључујући трибине, 
едукативне радионице, комуникацију на друштвеним 
мрежама и, у складу са могућностима, демонстраци-
је уз симулаторе превртања и чеоног судара возила.На матуру без аутомобила

Одржан помен трагично страдалима  у бомбардовању на Торнику
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УНАПРЕЂЕЊЕ 
ВОДОВОДНЕ 
МРЕЖЕ У 
ОПШТИНИ 
ЧАЈЕТИНА

Iнфраструктура

Важни кораци ка стабилнијем 
водоснабдевању и канализационој мрежи

У току су финални радови на неколико значајних 
инфраструктурних пројеката који ће допринети по-
бољшању комуналне опремљености на територији 
општине Чајетина, посебно у делу водоснабдевања 
и канализације, чиме се подиже квалитет живота 
становника, али и ојачава инфраструктурна основа 
туристичке дестинације каква је Златибор.

Реконструкција потисног канализационог 
цевовода

Један од најважнијих пројеката који се тренутно при-
води крају је реконструкција потисног канализацио-
ног цевовода од насеља Зова према постројењу за 
пречишћавање отпадних вода. У оквиру ових радова 
реконструишу се две цеви пречника фи200 у укупној 
дужини од преко 1.300 метара.

Реализацијом овог пројекта значајно ће се растере-
тити пумпе у црпној станици Зова, а постављањем 
две паралелне линије умањује се ризик од прекида у 
систему услед евентуалног запушења.

Водоводна мрежа за више становника у 
Бранешцима

У насељу Бранешци приводе се крају радови на по-
стављању нових водоводних инсталација у дужини 
од 1.000 метара. Поред нових цеви, постављен је и 
резервоар који ће омогућити стабилније водоснаб-
девање током целе године. Завршетком овог пројек-

та, значајно је проширен број домаћинстава обухва-
ћених системом водоснабдевања, чиме је подигнут и 
ниво поузданости мреже у току целе године.

Нова водоводна цев у Палисаду

Златиборско насеље Палисад добило је нову водо-
водну цев фи300, која је постављена од резервоа-
ра Караула до игралишта на Палисаду. Овим је из 
функције избачена стара ливено-гвоздена цев, чиме 
је побољшано водоснабдевање овог дела Злати-
бора. Омогућена су и нова прикључења на мрежу, 
укључујући виша насеља као што су Јеврејско брдо, 
Чоловића брдо и Караула.

Пројекат резервоара Црни врх

Када је реч о вишим зонама Златибора, у току је из-
рада пројектно-техничке документације за резерво-
ар „Црни врх“. Након завршетка елабората о геоме-
ханици, убрзано се ради на припреми документације 
за овај кључни објекат. Његовом изградњом трајно 
ће бити решени проблеми осцилација притиска у во-
доводној мрежи на вишим котама. Очекује се да ће 
радови на терену почети у наредном периоду.

Континуираним ула-
гањима у водовод-
ну и канализацио-
ну инфраструктуру, 
општина Чајетина 
показује одлучност 
да гради стабилно и 
функционално окру-
жење, у складу са 
потребама становни-
ка и растућим захте-
вима туризма. Радови на замени потисног 

цевовода у Широкој бари

Радови на водоводној мрежи на локалитету 
Вишовина

КЈП ВОДОВОД ЗЛАТИБОР
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ЗЛАТИБОР ДОМАЋИН НАЈВЕЋЕГ 
ОКУПЉАЊА КОМУНАЛНИХ 

ПРЕДУЗЕЋА ИЗ РЕГИОНА

КОМДЕЛ ЗЛАТИБОР 2025: 
ИЗАЗОВИ И РЕШЕЊА У 
УПРАВЉАЊУ ОТПАДОМ

Златибор је од 2. до 4. априла био домаћин Тематске 
конференције, у организацији Пословног удружења 
КОМДЕЛ и КЈП „Златибор” Чајетина,  која је окупи-
ла представнике комуналних предузећа и пратеће 
привреде из Србије и региона. Циљ конференције 
био је размена искустава и примера добре праксе у 
управљању отпадом, уз посебан фокус на нова за-
конска решења и одрживи развој сектора комунал-
них делатности.

У оквиру конференције, представници Министарства 
заштите животне средине и Министарства грађеви-
нарства, саобраћаја и инфраструктуре представили 
су нова законска решења и национални план упра-
вљања отпадом до 2032. године.

Татјана Калуђеровић, помоћница министра заштите 
животне средине, представила је приоритете мини-
старства у наредном периоду, међу којима су изме-
не Закона о управљању отпадом и доношење нових 
подзаконских аката, који ће олакшати примену про-
писа у пракси.

Посебан сегмент програма био је посвећен међуна-
родним искуствима, где су представници комунал-
них предузећа из региона представили своје моделе 
управљања отпадом и успешне пројекте.

Конференција је завршена панел дискусијом, у ко-
јој су стручњаци из области комуналних делатности 
разговарали о изазовима и будућим правцима ра-
звоја сектора. Учесници су имали прилику да посете 
КЈП „Златибор” и стекну увид у њихову инфраструк-
туру и планове за даљи развој.

Организатори су истакли да је конференција на Зла-
тибору од великог значаја за повезивање стручњака 
и представника институција, те да ће постати тради-
ционалан годишњи догађај.

Отварајући конференцију, Срђан Пантовић, дирек-
тор КЈП „Златибор”, нагласио је значај сарадње из-
међу локалних самоуправа, комуналних предузећа и 
приватног сектора у стварању одрживих решења. Он 
је најавио да ће Чајетина у наредном периоду реа-
лизовати пројекат изградње рециклажног дворишта, 
за који је одобрено три милиона евра од Владе Ре-
публике Србије.

Мирјана Ђоковић, директорка ЈКП „Комуналац” Ча-
чак, говорила је о потреби регионализације у обла-
сти управљања отпадом и додатним улагањима у 
опрему и људске ресурсе. Она је истакла да Чајети-
на предњачи у примарној селекцији и збрињавању 
отпада у односу на друге општине у Србији.

Срђан Пантовић, Директор КЈП Златибор Чајетина на
КОМДЕЛ конференцији

Тематска конференција КОМДЕЛ Златибор 2025

КЈП ЗЛАТИБОР
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ПРОЛЕЋНИ РАДОВИ У ПУНОМ 
ЈЕКУ: КЈП „ЗЛАТИБОР” 
УРЕЂУЈЕ ЈАВНЕ ПОВРШИНЕ

С првим лепим данима, Комунално јавно предузеће 
„Златибор” интензивирало је радове на уређењу јав-
них површина на територији Златибора, Чајетине и 
околних месних заједница, припремајући се за пред-
стојећу туристичку сезону и унапређујући услове жи-
вота за локално становништво.

У току су редовне пролећне активности Комуналног 
јавног предузећа „Златибор”, које обухватају машин-
ско уклањање ризле са улица и тротоара, прање 
јавних површина, орезивање украсног жбуња, као и 
фарбање и поправку парковског мобилијара.

У оквиру радова на озелењавању, поред садње 40 
стабала сребрнолисног јавора дуж улице Беле воде, 
реализована је и акција пошумљавања на локаци-
ји преко пута пословног објекта КЈП „Златибор”. На 
површини од једног хектара засађено је 2.500 садни-
ца црног бора. Циљ ових активности је унапређење 
квалитета животне средине, очување природног ам-
бијента и обогаћивање зеленог фонда на територији 
општине.

Предузеће наставља и са обновом урбане опреме 
— нове клупе и канте за отпатке биће постављене 

на више локација у туристичким и урбаним зонама.
Централно језеро, у самом срцу Златибора, темељ-
но је очишћено и опрано у оквиру редовног одржа-
вања, чиме се значајно доприноси укупном утиску 
уређености и визуелне привлачности центра.
Инфраструктурни радови обухватају санацију ас-
фалтних путева, крпљење оштећења насталих то-
ком зиме, као и поправку и изградњу макадамских 
путева у сеоским срединама. Паралелно се ради и 
на обележавању хоризонталне саобраћајне сигна-
лизације, у циљу унапређења безбедности у саобра-
ћају.

Служба за одржавање јавне расвете врши редовне 
интервенције на отклањању кварова, постављању 
нових стубова, као и полагању каблова и ископу ка-
нала за нове инсталације.

Поред редовних активности, настављени су радови 
на пројекту „Сушичка врела”, који има за циљ уна-
пређење водоводне инфраструктуре Златибора.

КЈП „Златибор” и у овом периоду наставља контину-
ирану праксу унапређења јавних површина и кому-
налне инфраструктуре, са фокусом на побољшање 
услова за живот становника и што бољу припрему за 
предстојећу туристичку сезону.

Радови на орезивању туја

Радови на фарбању мобилијара на Златибору

Радови на обележавању хоризонталне сигнализације

КЈП ЗЛАТИБОР
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ТУРИСТИЧКА ОРГАНИЗАЦИЈА ЗЛАТИБОР

Током васкршњих празника, многобројни туристи 
уживали су на Златибору – у природи, на чистом ва-
здуху и уз разноврсну туристичку понуду. Златибор 
их је дочекао са својим добро познатим туристичким 
атракцијама, локалитетима, као и уз богату угости-
тељску и хотелијерску понуду. 

Најпосећенија планина Србије, Златибор, није само 
омиљено одредиште домаћих туриста, већ је по 
својим садржајима препозната и у свету.  Златибор 
посећују многобројни туристи док је успешним одр-
жавањем светске Школаријаде, потом и „Златибор 
купа” још једном потврдио статус водеће дестинаци-
је за спортски туризам и доказао да са успехом може 
да угости светске спортске манифестације.

ЗЛАТИБОР 
ПРАЗНИЧНА 
ДЕСТИНАЦИЈА, 
СПОРТСКИ 
ДОМАЋИН И 
ЕВРОПСКИ 
ПАРТНЕР

Gлас 
Златибора 
далеко
се чује

Током априла забележен је већи 
број индивидуалних посета, а 
већ 5. маја очекује се долазак 
организоване групе туриста из 
Холандије. Отворен је и камп за 
љубитеље ове врсте одмора

Поред тога што је успешно угостио значајне спортске 
догађаје међународног карактера, Златибор конти-
нуирано гради свој имиџ водеће туристичке дести-
нације, кроз активну промоцију на сајмовима. Један 

Златибор током васкршњих празника

Туристичка организација Златибор на међународном сајму у Нишу
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ТУРИСТИЧКА ОРГАНИЗАЦИЈА ЗЛАТИБОР

од последњих таквих наступа забележен је у Нишу, 
на 25. Међународном сајму туризма. Најпосећенија 
планина Србије је на овом сајму представљена на 
централној позицији хале ,,Чаир”, а штанд Туристич-

ке организације ,,Златибор” био је место бројних по-
словних сусрета и великог интересовања посетила-
ца. Ово додатно потврђује да је „златна планина” и 
те како препозната као атрактивна и тражена дести-
нација и међу туристима са југа Србије. Посетиоци 
су имали прилику да се информишу о бројним атрак-
цијама, активностима, манифестацијама, као и раз-
новрсној понуди смештаја, које их очекују уколико 
одлуче да свој одмор проведу на Златибору. Учешће 
на сајму у Нишу још једном је потврдило значај Зла-
тибора на туристичкој мапи Србије, као и статус нај-
посећеније дестинације међу домаћим туристима.

Значајна активност у претходном периоду била је и 
међународна сарадња. Директор Туристичке орга-
низације ,,Златибор”, Владимир Живановић, заједно 
са представницима Општине Чајетина, присуство-
вао је првом састанку партнера и почетној конфе-
ренцији транснационалног пројекта ,,Трансдинари-
ка 2”  („Transformation with Trans Dinarica - Phase 2, 
TRANSDINARICA2”), одржаним у Пословном инкуба-
тор центру у Илирској Бистрици, у Словенији, 9. и 10. 
априла 2025. године. У организацији Истраживачког 
центра Словеначке академије наука и уметности, 
који су водећи партнер овог пројекта, организован је 
састанак партнера из Словеније: Општина Илирска 
Бистрица, Институт Фабрика одрживог туризма, и из 
Србије: Општина Чајетина, Туристичка организација 
Србије и придружени партнер Туристичка органи-
зација ,,Златибор”, која је задужена за реализацију 
пројекта, Хрватске: Агенција за међународни ра-
звој ,,МАРА” из Вараждина и Град Книн, Црне Горе: 
Општина Жабљак и Туристичка организација Црне 
Горе и Босне и Херцеговине: Град Коњиц и ,,Грин 
Вижн” Сарајево. Током конференције, учесници су 
се упознали са елементима пројекта, планираним 
активностима и очекиваним резултатима. Основни 
циљ пројекта је повећање друштвеног и економског 
утицаја туризма на локалне заједнице, као и про-
мовисање еколошке одговорности у неразвијеним 
регионима дуж успостављене бициклистичке руте 
,,Трансдинарика”.

Туристичка организација ,,Златибор” настоји да сва-
ком посетиоцу најпосећеније планине Србије обез-
беди садржајан, испуњен и пријатан боравак. Од 
априла то је омогућено и љубитељима камповања с 
обзиром да златиборски камп спремно дочекује нову 
сезону нудећи јединствени доживљај одмора на Зла-
тибору. Током априла забележен је већи број инди-
видуалних посета, а већ 5. маја очекује се долазак 
организоване групе туриста из Холандије. Док камп 
позива на аутентичан златиборски боравак, нови ви-
део спот који је припремила Туристичка организаци-
ја ,,Златибор” све заинтересоване води у срце не-
такнуте природе – село Доброселицу, удаљено само 
15 километара од центра планине. Нови видео спот 
можете погледати на званичном Јутјуб (You Tube) ка-
налу Туристичке организације ,,Златибор”.Камп Златибор
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ЗЛАТИБОРСКИ ЕКО АГРАР

МЕСЕЦ ПРИЗНАЊА И ПРИПРЕМА ЗА 
МЕЂУНАРОДНИ САЈАМ ПОЉОПРИВРЕДЕ 

И ГАСТРО ТУРИЗМА У ЈУНУ
Протекли месец био је веома динамичан и успешан 
за ,,Златиборски Еко Аграр”. Са поносом истичемо 
учешће на Сајму привреде западне Србије у Ва-
љеву, где смо на изложбеном штанду представили 
органске и конвенционалне производе из млекаре 
,,Наша Златка”, такође је представљена и органска 
концентрована храна, која игра кључну улогу у по-
бољшању исхране и здравља стоке. Фокус је ста-
вљен на органску производњу коју ,,Еко Аграр” спро-
води претходних година, а штанд ,,Златиборског Еко 
Аграра” проглашен је за најбољи штанд на сајму. 
Ово признање нам је подстрек да наставимо у истом 
правцу – унапређења пољопривреде и представља-
ња златиборског краја на најбољи начин.

Поред учешћа на ваљевском сајму, у току су интен-
зивне припреме за наступе на сајмовима који следе 
у наредним месецима. Циљ нам је да и даље афир-
мишемо домаћу производњу, унапредимо сарадњу 
са другим општинама и произвођачима широм Ср-
бије, као и да отворимо нове могућности за пласман 
пољопривредних производа са територије Злати-
борског округа.

Поред учешћа на сајмовима, у току су интензивне 
припреме за најзначајнији догађај у организацији 
,,Златиборског Еко Аграра”, под покровитељством 
Општине Чајетина, а у сарадњи са Министарством 
пољопривреде, шумарства и водопривреде – Сајам 

пољопривреде и гастро туризма на Златибору, који 
ће се одржати од 13. до 15. јуна ове године.

Овај тродневни догађај биће организован у три сег-
мента, кроз:

Изложбено-продајни програм традиционалних прои-
звода – на Краљевом тргу – где ће домаћи произвођа-
чи имати прилику да представе своје производе, од си-
рева и меса, до меда, ракије и занатских прерађевина.

Изложба пољопривредне механизације и опреме у 
непосредној близини Туристичко-рекреативног ком-
плекса на Златибору – која ће омогућити пољопри-
вредницима да се упознају са најновијим техноло-
шким достигнућима.

Едукативни део – са стручним предавањима, панел-
-дискусијама и презентацијама, намењен, како мла-
дим пољопривредницима, тако и искусним газдин-
ствима, са циљем да се подстакне размена знања и 
унапређење аграрне праксе.

Сајам има за циљ не само промоцију пољопривред-
не производње, већ и повезивање произвођача, 
стручњака и институција у циљу заједничког разво-
ја и напредовања. ,,Златиборски Eко Aграр” остаје 
посвећен свом основном циљу –  развоју одрживе, 
конкурентне и савремене пољопривреде.

Златиборски Еко Аграр на сајму привреде 
западне Србије у Ваљеву

Штанд Златиборског Еко Аграра на сајму 
привреде западне Србије у Ваљеву

Сајам пољопривреде и гастро туризма 
2025. године
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ЗАНИМЉИВОСТИ

Момчило Антонијевић, народни травар, 
открива тајне и својства биљака:

БИЉКЕ НЕ ЛЕЧЕ 
БОЛЕСТ НЕГО 
ЧОВЕКА

ПРИЧА ИЗ ТРИПКОВЕ У ЕМИСИЈИ „ЛЕПШЕ 
ОД ПАРИЗА”: ДОМАЋИНСТВО ТОШАНИЋ 
КАО ПРИМЕР ОЧУВАНЕ ТРАДИЦИЈЕ

Употреба дивљих лековитих и мирисних биљака у 
кухињи били су тема радионица одржаних протеклог 
месеца у хотелу „Златиборска ноћ” на Белој Земљи. 
Радионице је држао и водио Момчило Антонијевић, 
новинар и народни травар, чија су умећа у кухињи 
могли да виде представници хотела и ресторана, 
образовних установа, туристичких организација, 
НВО сектора. Момчило Антонијевић биљке саку-
пља одмалена, а љубав према њима објединио је у 
збирци рецепата од дивљег, лековитог и самониклог 
биља ,,Дивљи кувар”. 

Како Момчило истиче, знање о биљкама жели да 
пренесе на друге, тако да се на радионицама људи  
упознају са дивљим и лековитим биљкама, уче да их 
препознају у природи, како да их правилно користе, 
у којој дози да их употребљавају, како да их мешају 
и од њих приремају различите врсте тинктура и ме-
лема. 

,,Моја школа ’Биљарница’ има за циљ да се кроз 
предавања људи упознају са различитим групама 
лековитих биљака, њиховим деловањем на системе 
наших органа и схвате да биљке не лече болест него 
човека. Љубав према биљкама и кувању је изродила 

збирку рецепата 
са дивљим, леко-
витим и мирисним 
биљкама ’Дивљи 
кувар’”. 

На радионицама 
се промовише и 
,,slow food” или 
споро кување, који 
је у ствари концепт 
којег су се при-
државале наше 
маме, баке, праба-
ке и изненађујуће 
колико је то знање 
о дивљим леко-
витим биљкама и 
њиховој примени у 
кухињи укорењено 
у нашој традицији. 
Момчило подсећа 
да смо сви пре 100 
година јели чорбу 
од коприве, зеља, 
користили: дивље 
јабуке, дивље кру-
шке, дивље купи-
не, плодове зове, 
клеке, глогиње… 
То су све намир-
нице које су нама 
веома добро по-
знате и које су се 
одувек користиле.

Момчило Антонијевић, народни травар

У идиличном селу Трипкова, на-
домак Златибора, екипа емисије 
„Лепше од Париза”, забележила 
је аутентичну причу о породици 
Тошанић, која већ више од две 
деценије негује дух сеоског тури-
зма. У средишту ове топле приче 
налази се бака Емилија, која је са 
својом породицом претворила до-
маћинство у уточиште за све који 
желе да искусе живот у складу са 
природом, далеко од градске вреве.

Гледаоци су имали прилику да се упознају са правим 
златиборским гостопримством – од мириса свеже 

печеног хлеба, до укуса јела 
спремљених по рецептима, 
који се преносе с колена на ко-
лено. Ова емисија истиче да 
се лепота Србије често крије 
управо у њеним селима, а до-
маћинство ,,Тошанић” постаје 
симбол тога колико снаге, љу-
бави и преданости стоји иза 
сваке успешне сеоске приче.

Захваљујући оваквим причама, Трипкова и цела оп-
штина Чајетина, још једном потврђују свој статус би-
сера сеоског туризма и очуване традиције.

Храна треба да 
буде лек, а лек 
да буде храна
У времену у којем живимо 
веома је важно застати, 
издвојити време за себе и 
своје здравље и увек се се-
тити наших бака које су ку-
вале, припремале и гости-
ле се храном и биљкама, 
које су саме брале. Важно 
је постићи јединство са при-
родом која нас окружује.

Домаћинство Тошанић - Фото-Booking.com
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Qуди
 у фокусу

УДРУЖЕЊЕ ,,ЗЛАТИБОРСКИ КРУГ” 
ВЕЋ ВИШЕ ОД ДВЕ ДЕЦЕНИЈЕ 
ПРУЖА СОЦИЈАЛНУ ПОДРШКУ 
ОНИМА КОЈИМА ЈЕ ПОТРЕБНА

КАДА ПОМАЖЕМО 
ПОЈЕДИНЦУ 
ПОМАЖЕМО И 
ЗАЈЕДНИЦИ

ЉУДИ У ФОКУСУ

Ако сте чули за жену са села која је први пут у животу 
отишла на излет или је покренула свој бизнис, стару 
особу којој је спасен живот, дете са сметњама у ра-
звоју које је учествовало у представи или младе који 
су покренули неку хуманитарну акцију, онда ћете 
сигурно сазнати да иза тога стоји Удружење грађа-
на ,,Златиборски круг”. Ослушкујући потребе својих 
суграђана, група ентузијаста је схватила да постоји 
потреба за услугама социјалне подршке. Сваки про-
грам и пројекат захтевао је лични развој и усаврша-
вање, а кроз помагање другима, чланови Удружења 
су постајали богатији за свако искуство.
 
Са жељом да унапреде квалитет живота локал-
не заједнице, група мештана Чајетине основала је 
Удружење грађана ,,Златиборски круг” 2001. године, 
међу којима је била и председница Удружења Зори-
ца Милосављевић. У почетку су услуге базирали на 
пружању подршке старијим особама, а касније су де-
латности проширене и на подршку младима, деци са 
сметњама у развоју, младе са инвалидитетом и пси-
холошку помоћ женама. Милосављевић истиче да 
је после више од две деценије рада ово Удружење 
препознато као ресурс Општине Чајетина.
 
„Од првог дана смо напредовали, развијали и сти-
цали знање и искуство. Борили смо се да постане-
мо видљиви, да све што радимо буде прихваћено 
од стране становништва и да разумеју чиме се ми 
бавимо. Успели смо у томе - суграђани су се при-
кључили нашим активностима! ’Златиборски круг’ 
је видљив и препознатљив у целој Србији. Постали 
смо пример добре праксе у Министарству рада и со-
цијалне политике, нема града где немамо сараднике 
и пријатеље. Препознају нас у локалној заједници. 
Реализовали смо бројне активности у селима. Ако 
ми помогнемо појединцу, ми самим тим помажемо и 
породици”, каже Милосављевић.
 
Живот дела становника општине Чајетина много је 
лакши од када постоје бесплатне услуге Дневног 
боравка за децу са сметњама у развоју ,,Зрачак”, у 
склопу ОШ „Димитрије Туцовић” у Чајетини. Њихово 

време испуњено је забавним и едукативним актив-
ностима - музичке, ликовне, кулинарске, инклузивне 
и разне друге радионице, кроз које они стичу основ-
не вештине како би били самосталнији.
 
Они често учествују у припремама школских приред-
би и свечаности, које воде наставници српског језика 
и књижевности. На креативним радионицама, за-
једно са осталом децом, израђују предмете за ,,Еко 
вашар” који је продајног карактера, са циљем да се 
подигне свест о циркуларној економији. Све ове ак-
тивности утичу да се деца са сметањама у развоју 
осете прихваћено.

Зорица Милосављевић, председница Удружења
Златиборски круг
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ЉУДИ У ФОКУСУ

 „Корисницима Дневног боравка највише значи љу-
бав! Они су пуни енергије, љубави и топлине. Једва 
чекају да им неко дође у посету. Треба им љубави, 
пажње и уважавања. Деца у редовној настави су 
схватила да смо различити и да нас та различитост 
повезује, али да ипак сви имамо исте потребе. То је 
најважније. Деца са сметњама у развоју су постала 
део свакодневице у школи и то се види кроз друже-
ње са осталим ученицима и наставницима”, каже 
Милосављевић и додаје да услуге Дневног боравка 
тренутно користи око двадесеторо деце.
 
Логопед, дефектолог, психолог, неговатељица и фи-
зиотерапеут свакодневно пружају помоћ деци са 
сметањам у развоју, а стручни тим „Зрачака” је ли-
ценциран. Од велике важности је и помоћ психолога 
члановима породице, који често пролазе кроз тежак 
период.
 
Инклузија у Дневном боравку ,,Зрачак” је стално 
присутна чинећи га јединственим примером у Србији 
како услуга социјалне заштите може да се уклопи у 
образовни систем. Удружење реализује пројекат „Зе-
лена инцијатива за локалну заједницу”, као почетак 
програма „Инклузија на делу”, који се бави унапређе-
њем животне средине на територијама Општине Ча-
јетина и Града Ужица, а партнери су локалне самоу-
праве и Удружење наставника „Опстанак” из Ужица.

 „Пројекат траје до краја маја и обухвата разне ак-
тивности у вези са стицањем знања о одрживом ра-
звоју, које се реализују у школама. Део активности се 
односи на инклузивне радионице волонтера и деце 
са сметњама у развоју који су прошли обуку. На по-
следњој радионици смо приказали на који начин от-
пад може да се биолошки рециклира. Циљ је био да 
деца науче како они практично могу да допринесу 
очувању планете.”, рекла је председница Удружења.
 
Организације, институције и појединци су препозна-
ли важност Дневног боравка „Зрачак” за који се сред-
ства обезбеђују кроз разне домаће и стране донаци-
је, пројекте, помоћ грађана, ресорног министартва, 
као и саме Општине, одакле се обезбеђује значајан 
део средстава, док им ОШ „Димитрије Туцовић” и вр-
тић пружају оброке.
 
Ипак, Милосављевић истиче да су потребне боље 
и опремљеније просторије за децу са сметњама у 
развоју, а зграда у којој би били корисници Дневног 
боравка буде у близини школе или вртића. Такође је 
додала да је потребан и дневни боравак за младе и 
старе особе са инвалидитетом, као и комби у који се 
може ући колицима.
 
,,Питајте друге људе како су, да ли им треба помоћ 
и ако треба, онда пружите помоћ. Било да је реч о 
финансијској помоћи или разговору, све значи. Без 
заједништва и хуманости, не можемо променити 
друштво. Треба да будемо отворени да чујемо и ра-
зумемо, а онда ће и други нас разумети”, поручила је 
Зорица Милосављевић.
 
О њеним добрим делима најбоље сведоче захвал-
ница Општине Чајетина за успешан вишегодишњи 
рад и Признање за људскост и хуманост у тешким 
временима. Ова признања су потврда квалитета и 
посвећености Удружења ,,Златиборски круг”, али и 
мотивација да и даље буду пример хуманости на 
делу, како у локалној заједници тако и у целој Србији.Дневни боравак „Зрачак“

Дневни боравак „Зрачак“
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Eксклузивно

НУЛТА ТАЧКА — 
ЗАКОНОДАВНИ 
И ДИГИТАЛНИ 
РЕСЕТ

Ивана Стаматовић, народна посланица у Скупштине Србије, о 
дигитализацији и законима за бригу о животињама који би требало 

да буду применљиви у пракси
Ивана Стаматовић, народна посланица „Здраве Ср-
бије” у Скупштини Републике Србије, повукла је пре-
длог из скупштинске процедуре о изменама и допу-
нама Кривичног законика, Закона о ветеринарству и 
Закона о добробити животиња, које је усвојио скуп-
штински Одбор за пољопривреду, шумарство и водо-
привреду. Како је навела, предлози су пре свега пову-
чени како би се умирила јавност, која је узнемирена 
низом спинова и лажних вести, а уз то, повлачење 
предлога није реметило већ постигнути циљ - поново 
је покренута тема о законима који су неопходни да се 
мењају како би били применљивији у пракси.

Стаматовићева наводи да је циљ био да се предлог 
нађе на сајту једне државне институције и буде до-
ступан свима, како би се на њему радило даље. Она 
је за билтен „Златиборске вести” одговорила на шта 
се конкретно односио њен предлог, који је наишао на 
расправу.

– Предлог је да се оформи регистар људи који су зло-
стављали или убијали животиње. Он је јако важан, 
јер се ослања на праксу развијених земаља, које су 
увиделе да постоји веза између људи који имају тен-
денцију да злостављају и убијају животиње и каснијих 
прекршаја, који се односе на људе, чак масовних и 
серијских убистава. Рецимо ФБИ има у бази све људе 
који су били пријављени за злостављање животиња, 
јер то показује већу тенденцију за неки кривични пре-
кршај касније. Предложила сам да направимо такав 
регистар.

Други предлог односио се на Закон о ветеринарству, 
односно подизање ветеринарске делатности на виши 
ниво:

– Приватизацијом ветеринарских станица дошло је до 
урушавања ветеринарске делатности. Приватни сек-
тор не располаже потребним средствима да развија и 
унапређује делатност и зато је потребна помоћ држа-
ве. Предложила сам да део ветеринарских услуга, пр-
тежно онај који се тиче јавног здравља, буде у оквиру 
локалне самоуправе кроз ревитализацију државних 
ветеринарских станица, прво –  како би се безбед-

ност јавног здравља 
осигурала и подгила на 
виши ниво, друго – како 
би поједине основне ве-
теринарске услуге биле 
повољније грађанима и 
треће – како би  докто-
рима који излазе са фа-
култета било омогућено 
да се усавршавају у тим 
амбулантама. 

Трећи Иванин предлог 
тиче се Закона о добро-
бити животиња, који је претрпео највеће измене, јер 
је преузет из Европске уније, али није прилагодљив 
за наше подручје:

– У већини европских земаља нема проблема преко-
мерног броја напуштених животиња, па самим тим и 
овај закон који смо од њих преузели није кројен да 
смањи популацију напуштених паса, него да одржа-
ва постојеће контролисано стање, које влада у овим 
земљама. То, пре свега,  подразумева да постоји кон-
тролисана продукција кућних љубимаца. Они су по-
пулацију кућних љубимаца ставили под контролу и у 
таквом систему има смисла да прихватилишта посто-
је, јер нема бојазни од последица које ми свакодневно 
видимо у нашој држави.

По њеним речима, у систему где постоји превисока 
концентрација кућних љубимаца, која касније резул-
тује превисоком популацијом напуштених животиња 
на улици, систем прихватилишта не функционише:

–  Тек када сам повукла предлоге, и када је иници-
јална паника узрокована лажним вестима прошла, ак-
тивисти и удружења су издвојили време да детаљно 
прочитају моје предлоге и неки од њих су  дали сво-
је идеје, односно допуну мојих иницијатива. Добила 
сам свега пар предлога и са тим људима планирам 
састанке у наредном периоду. Највећи проблем је ре-
ализација закона који је преузет из Европске уније. 
Често чујемо ,,Закон је добар али се не примењује”  

Ивана Стаматовић, народна 
посланица у Скупштине Србије
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ретко ко разуме и уопште размишља о наредном пи-
тању: ,,Шта је то проблем са применом закона?”. Не-
реално је размишљати да баш нико у целом систему 
не жели или одбија да примени Закон. Проблем није 
ни у жељама, ни у вољи, већ у томе да ми у Срби-
ји немамо финансијска, логистичка, системска и ка-
дровска решења да се овај Закон примени. 

– У Европској унији плаћа се и удомљавање животи-
ња. Они имају дефицит кућних љубимаца, а код нас 
је огроман суфицит, јер нажалост није контролисана 
репродукција. Поред неконтролисане репродукције 
имамо и кршење закона у виду необележавања паса, 
где огроман број паса, који се рађају, не пролази кроз 
једини валидан државни систем, тачније базу подата-
ка, у коју се пас уписује чиповањем. Према подаци-
ма појединих удружења, током 2023. године рођено 
је 44.000 штенаца, што је податак који су, како тврде, 
добили на основу информација о броју издатих ро-
довника од стране невладине организације Киноло-
шког Савеза Србије. Колико од тих паса је унето и у 
званичну државну базу, остаје питање.

Наша саговорница напомиње да је њен предлог о За-
кону био да се уради другачије, да се процес дигита-
лизује и да се подигну казнене одредбе, када људи 
не пријаве да имају кућног љубимца и да за то плате 
велику казну. Тај систем је показао добре резултате 
у доба Југославије, где је власник обавезан да сам 
пријави љубимца и редовно врши вакцинацију, а уко-
лико то не би учинио сносио би као последицу заиста 
високу казну. Исто се може применити и данас, пого-
тово уз савремене технологије и дигитална решења, 
која не би захтевала велики број инспектора. На тај 
начин неће бити потребе да се запосли велики број 
људи, већ би се све дигитално пратило, чиме бисмо 
ишли у корак са временом. Прихватилишта у Србији 
не функционишу, јер никада није заустављен прилив 
паса, она се брзо напуне и потом улазе у зачарни 
круг високих трошкова, великог броја паса и незадо-
вољних грађана. Реицмо, Београд, који има пет при-
хватилишта, која постоје преко деценију и у којима 
је константно смештено око 4000 паса, и дан данас 
није решио проблем напуштених паса. Не може да га 
реши, јер постоји неограничен прилив паса, који ника-
да није заустављен.

Уз подсећање, да је, с тим у вези, пре годину дана ус-
постављено Јавно предузеће „Зоохигијена Чајетина”, 
које је једно од најмлађих предузеће општине Чајети-
на, Ивана истиче:

– ,,Зоохигијена” је резултат дугог истраживања и мог 
укључивања и у теренски рад, као и у институције које 
већ имају искуства са прихватилиштем у градовима. 
Сарађивала сам и са светским организацијама, ишла 
на различите обуке и конференције и трудила се да 
преузмем добра и успешна решења, али увек са све-
шћу да предлог мора да  буде применљив на наше 
подручје. ,,Зоохигијена” је преузела оно што се у прак-
си показало као добро, а одбацила лоше. Пре свега, 
кренула је од узрока проблема и фокус ставила на 

сузбијање попоулације и неконтролисано размножа-
вање љубимаца. У том циљу је основана  ветеринар-
ска амбуланта, прва у државном сектору од таласа 
приватизације. Ветеринарска амбулната је ту и да би 
мотивисала грађане да поступе по закону и ураде оно 
што је одговорно  и за закон и за кућног љубимца. То 
је, пре свега, да се кућни љубимац чипује, вакцини-
ше, стерилише или кастрира.  Радници ,,Зоохигијене” 
иду, у сеоским подручјима, од куће до куће, и подижу 
свест о законским обавезама грађана као власника 
животиња, али и зашто је и шта добро за здравље 
њиховог љубимца. Субвенције, које су омогућили „Зо-
охигијена” и Општина Чајетина, односе се на то да 
власници или они код којих се налазе напуштене жи-
вотиње могу да их чипују, вакцинишу, стерилишу или 
кастрирају за мање од  1.000 динара и тако испуне 
све законске обавезе за симболичну накнаду.

На питање да ли ће бити прихватилишта на подручју 
општине Чајетина, одговара: – Изградња прихватили-
шта је у плану, јер то налаже тренутно законодавство, 
али свакако остајем при томе да то неће решити про-
блем. Наш приступ је да смо прво успоставили систем 
да што више сузбијемо популацију напуштених живо-
тиња, која је тренутно прекомерна и да ставимо под 
контролу власничке животиње у смислу да је све по 
закону. Урађен је идејни пројекат за комплекс преду-
зећа ,,Зоохигијена”,  у коме је и прихватилиште, тако 
да пројекат иде даље својим током - каже за ,,Злати-
борске вести” Ивана Стаматовић и предлаже начин 
на који је могуће дугорочно решити овај проблем:

– Потребно је пре свега променити свест грађана о 
власништву над животињама, такође изменити и до-
пунити Законе тако да одговарају нашим условима и 
ономе што је изводљиво за нашу државу.  ,,Зоохиги-
јена” се кроз рад фокусирала на рад са децом, сред-
њошколцима, како би их едуковала о обавезама и 
одговорности власника кућних љубимаца и тиме ути-
цала на промену свести,  а ја сам свој рад усмерила 
на даље усавршавање предлога измена Закона, како 
бисмо коначно постигли контролисану и легалну ре-
продукцију кућних љубимаца.

На црној листи ЕУ, кад је 
реч о животињама
 – Наша држава је већ на неколико црних 
листа ЕУ када је реч о животињама, али и 
производима животињског порекла. Не-
давно смо се нашли на новој црној листи, 
која се тиче илегалног транспорта и про-
даје кућних љубимаца на територији ЕУ. 
Дакле, проблем се продубљује и прелива 
и на друге државе. Зато је под хитно по-
требна подршка државе, кроз одговарајући 
програм, који ће се искључиво бавити пи-
тањем неодговорног власништва – истиче 
народна посланица.
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Најдужа панорамска гондола на свету, ,,Голд гон-
дола”, одбројава ситно до свог милионитог путни-
ка, ког очекују награде изненађења. Овај јубилеј за 
нас представља много више од броја – то је симбол 
успешног рада, преданости и подршке наших путни-
ка. ,,Голд гондола” је постала незаобилазна дести-
нација свих љубитеља природе и незаборавних по-
гледа на Златибор, и још важније, препозната је као 
место сусрета и нових доживљаја.
 
За милионитог путника спремили смо посебне на-
граде изненађења – као знак захвалности и сећањa 
на овај важан тренутак. Управо на овим вредности-
ма креирамо понуду ,,Голд гондоле”, која путницима 
пружа доживљај и ново искуство, не само Златибо-
ра, него и путовања. Трудимо се да сваке сезоне на-
шим посетиоцима пружимо нове садржаје и задово-
љимо укусе свих генерација и у томе успевамо, што 
потврђује златна цифра од милион путника.
 
„У петој години ради стиже нам милионити путник. 
Сви имају прилику да понесу ту ласкаву титулу и да 
добију много награда. Између осталог, имамо иде-
ју да име добитника или породице остане уклесано 
овде на ’Голд гондоли’. Награда има много и мислим 
да ће милионити путник бити презадовољан. Милио-
нити путник је за нас потврда да смо направили чудо 
за кратко време. То значи да скоро сваки туриста на 
Златибору подразумева вожњу гондолом као део 
свог одмора. Код нас долазе све категорије путника: 
породице, деца, омладина, пензионери, спортисти, 

МИЛИОН РАЗЛОГА ЗА ВОЖЊУ:
ГОЛД ГОНДОЛА ЧЕКА СВОГ 
ЈУБИЛАРНОГ ПУТНИКА

ГОЛД ГОНДОЛА

учесници кампова, културно-уметничка друштва, 
особе са инвалидитетом и други. Успели смо да по-
ставимо нове стандарде забаве на отвореном, по 
угледу на глобалне трендове, и највећи успех за нас 
је што туристи гондолу препознају као место догађа-
ја и нових сусрета”, каже директорка ЈП „Голд гондо-
ла Златибор”, Бојана Божанић.
 

ВАСКРШЊИ ПРАЗНИЦИ НА 
ГОНДОЛИ
 
Пролећни распуст, садржаји на отвореном и пријат-
но време, били су идеална прилика да туристи и овај 
одмор проведу на траси ,,Голд гондоле”, уживајући у 
сагласју са природом. „Шарено јаје - шарен свет” и 
„Потрага за јајима” називи су радионица којима су се 
највише обрадовали најмлађи посетиоци. Гондола 
увек привлачи интересовање нових путника, али ту 
је и велики део оних који јој се радо враћају. О томе 
најбоље говоре бројке. Током васкршњих празника 
гондолом се вожило више од 4.000 људи, што је из-
над просека за тај празнични период.
 
Како се фарбају јаја на традиционалан начин, сазна-
ли су најмлађи посетиоци радионице „Шарено јаје 
- шарен свет”, кроз коју су се упознали са предности-
ма природних састојака, као што су луковина и цве-
кла. Ову радионицу додатно су учинили узбудљивом 
лов на златно јаје, трка кашикама и декорисање ве-
ликог јајета.

 
За другу радионицу „Потра-
га за јајима” такође су биле 
потребне разне вештине. 
Како би пронашли сакривена 
Киндер јаја, наши мали уче-
сници су морали да користе 
мапу закопаног блага, која је 
захтевала решавање заго-
нетки, питалица, сналажење 
у природи и добру кондицију.
 
Наша жеља је да ,,Голд гон-
дола” буде место дружења, 
нових сусрета и стварања 
најлепших успомена. Це-
лодневна забава на траси 
гондоле у сагласју са при-
родом је постала саставни Радионица „Потрага за јајима“ на Голд Гондоли
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део одмора већине посетилаца Златибора, а разлог 
томе су садржаји креирани у складу са потребама 
модерног туристе.

ЗДРАВИ ПОЧЕЦИ, БЕЗБРИЖНА 
БУДУЋНОСТ
 
Предуслови здравог зачећа и допринос редовних 
физичких активности дугорочном здрављу биле су 
теме предавања поводом Светског дана здравља у 
организацији ЈП „Голд гондола Златибор” и Канце-
ларије за младе. ,,Голд гондола”, као друштвено од-
говорно предузеће, често се одазива обележавању 
међународних датума, како би утицала на изградњу 
здравих навика и понудила нов концепт забаве на 
отвореном.
Овај едукативни догађај, под 
слоганом „Здрави почеци, без-
брижна будућност”, био је при-
лика да присутни прошетају 
Стазом здравља до Споменика, 
заједно са Планинарским клу-
бом ,,Торник” и пошаљу поруку 
о важности практиковања здра-
вих стилова живота, које ,,Голд 
гондола” континурано промови-
ше кроз своје активности.
 
Учесници су, током предавања, 
сазнали да су предуслови здра-
вог зачећа: избалансиран начин 
живота, здрава исхрана, физич-
ка активност и превентивни пре-
гледи, а нарочито ПАПА преглед 
грлића материце, ултразвучни, 
колпоскопски, прегледи брисева 
на бактерије и вирусе, као и на 
сексуално преносиве болести.

 „Вел-биинг (Well-being) – здрави, 
срећни, активни”, био је назив другог 
дела предавања, које се односило на 
редовне физичке активности и њи-
хову важност за дугорочно здравље. 
Наши путници су већ навикли да се 
на станицама гондоле одржавају 
разне врсте спортских и едукативних 
догађаја, а често користе прилику да 
направе паузу од вожње и прошетају 
се поред Рибничког језера.
 
Златиборска гондола користи сваку 
прилику да, кроз едукацију и сарад-
њу са стручњацима из различитих 
области, утиче на унапређење ква-
литета живота. У том правцу ћемо и 
даље развијати наше садржаје, који 
позивају на спорт, дружење, едука-

цију и практиковање здравих животних навика.

Предавачи су били гинеколошкиња, Маријана Ма-
рић, професор физичког васпитања, Немања Богда-
новић и водич ПК ,,Торник”, Петар Весовић.

Најава догађаја за мај:

15. и 16. мај – Отварање новог концепта изло-
жбеног простора Гондола Шоу Рум (Gondola 
Show Room), у Трговачкој улици
17. и 18. мај – Промоција видео игре „Голд 
гондола Adventure”, у Трговачкој улици
31. мај и 1. јун – Породични бајк викенд на 
гондоли

Радионица „Шарено јаје шарен свет“ на Голд Гондоли

Шетња стазом здравља до Споменика поводом Светског дана здравља
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КАНЦЕЛАРИЈА ЗА МЛАДЕ

ЗЛАТИБОР - МЕСТО 
НЕЗАБОРАВНИХ СУСРЕТА 
КУЛТУРА И ПРИЈАТЕЉСТАВАOбразовање 

и млади
Волонтери Канцеларија за младе Чајетина и Ужице, 
имали су прилику да учествују као волонтери на ово-
годишњој ,,Школаријади”. Током ангажмана стекли су 
бројна нова искуства, упознали вршњаке из различи-
тих крајева, као и представнике различитих култура.
Овакве активности не само да подстичу лични ра-
звој и тимски дух, већ и јачају сарадњу и повезивање 
младих. Волонтери су посебно истакли колико им је 
значило да буду део догађаја који промовише спорт, 
дружење и међукултурну размену. Утисци са ,,Школа-
ријаде” и даље су главна тема међу учесницима, а 
неки од волонтера поделили су са нама своје утиске 
и доживљаје са овог незаборавног искуства.

„Волонтирање на Школаријади било је незаборавно 
искуство. Било је прелепо сарађивати са људима из 
различитих земаља, приближавати културе и скла-
пати пријатељства за цео живот. Трудили смо се да 
свима пружимо помоћ када је била потребна. Посеб-
но бих истакао професионалност колега и Општине 
Чајетина у организацији овог великог догађаја. Волео 
бих да се сличан пројекат поново одржи на Златибо-
ру, јер је ово било искуство које се памти заувек.”

Саво Вујовић

„Једно незабравно прелепо искуство! Прилика да 
се упознам са толиким бројем нација, наших годи-
на, њиховом кутуром и уметности, кроз дружење са 
њима са потпуно различитих страна планете је пра-
во богатство.” 

Богдан Недовић

„Ово је једно од оних животних искустава које ти ме-
њају поглед на свет и кроз које упознајеш себе. Драго 
ми је што сам била део нечег оволико великог, што смо 
четвртину света успели да доведемо код нас, упозна-
мо се међусобно, научимо доста једни од других и зау-
век памтимо овај догађај. Ово је дефинитивно у свима 
нама пробудило само најискреније емоције, створило 
прелепе успомене и пробудило у нама жељу да се 
опет некада сретнемо са нашим пријатељима!
Сви смо били једно срце, ниједна баријера није по-
стојала између нас.”

Mилица Вермезовић

„Волонтирање на Златибору било је једно од најлеп-
ших искустава у мом животу – десет дана испуњених 

осмесима, дружењем и повезивањем са људима из 
целог света. Посебно су ми у срцу остали учесници 
из Бангладеша, чија су топлина и ведрина оставили 
дубок траг. Њихова доброта и искреност учиниле су 
да сваки тренутак буде посебан, а растанак изузет-
но тежак. Ово искуство ме је подсетило колико свет 
може бити леп када му приђемо отвореног срца. На-
дам се да ће се наши путеви поново укрстити, јер 
оваква пријатељства не бледе.”

Нађа Борисављевић

„Волонтирање на Школаријади ми је једно од најлеп-
ших искустава до сада. Највише сам се дружио са 
екипама из: Катара, Мексика, Бангладеша и Бразила. 
Толико су били весели и пуни енергије да смо се од-
мах зближили. Иако долазимо из различитих крајева 
света, било је невероватно колико смо се лако разу-
мели и забављали заједно. Научили су ме неколико 
речи на свом језику, а ја њих понешто на српском. 
Помагао сам им око организације, навијао за њих на 
такмичењима и проводили смо време између мечева 
смејући се и причајући о свему. Осетио сам колико 
спорт заиста може да споји људе и створи пријатељ-
ства која трају много дуже од самог догађаја.”

Никола Бујишић

„Волонтирање на Школаријади је једно од мојих 
најлепших искустава. Дружио сам се са екипама из 
Катара, Мексика, Бангладеша и Бразила, иако смо 
из различитих крајева света, брзо смо се зближили. 
Научили смо једни друге неколико речи на својим је-
зицима, заједно навијали и проводили време између 
мечева. Ово искуство ми је показало колико спорт 
спаја људе и ствара трајна пријатељства.“

Алекса Луковић

„Волонтерство је срце заједнице, с тога ћемо насто-
јати да младе што више усмеримо у овом правцу” 
- рекао је Елизабет Ендрју. 

Волонтери КЗМ Чајетина и Ужице током Школаријаде
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КАНЦЕЛАРИЈА ЗА МЛАДЕ

Од 23. до 26. јула, на Златибору биће организован 
,,РИФЕСТ” (REFEST), вишедневни фестивал, који 
обједињује богат музички програм, Конференцију 
младих, Сајам туризма и спортске активности, међу 
којима се издваја падел турнир. Овај догађај, који се 
и ове године одржава у организацији Удружења ,,МП 
Проџект” (MP Project), Туристичке организације ,,Зла-
тибор” и Општине Чајетина, позиционира Златибор 
као један од водећих фестивалских центара током 
летње сезоне.

Централна фестивалска бина биће постављена на 
Тић пољу, а поред музичког програма, садржаји ће 
се одвијати и на више локација широм Златибора. 

Од школске 2025/26. године 
у Угоститељско-туристичкој 
школи у Чајетини поново се 
уписује перспективан обра-
зовни профил – Посластичар. 
Део ученика имаће могућност 
да се школује по дуалном 
образовном моделу, који омо-
гућава ученицима да стекну 
практичне вештине кроз рад у 
реномираним угоститељским 
објектима на Златибору, попут хотела ,,Палисад”, 
,,Торник”, ,,Букет” и ,,Агапе”, уз новчану надокнаду.

У оквиру образовних програма за наредну школ-
ску годину школа планира упис нових ученика и на 
остале смерове у области угоститељства, туризма и 
кулинарства. Школа нуди и могућност дуалног обра-
зовања,

Која знања ће стећи ученици који буду уписали нови 
смер Посластичар:
 - Припрему традиционалних и модерних посластица

ЗЛАТИБОР У ЈУЛУ ДОМАЋИН 
РИФЕСТ-А 2025.  

ФЕСТИВАЛ КОЈИ 
СПАЈА МУЗИКУ, 
ТУРИЗАМ, МЛАДЕ И 
СПОРТ

ПОСЛАСТИЧАРСКИ СМЕР ПОНОВО У
 УГОСТИТЕЉСКО-ТУРИСТИЧКОЈ ШКОЛИ У 
ЧАЈЕТИНИ

Атмосфера са прошлогодишњег Рифест фестивала 

Публику очекују три вечери наступа најпопуларнијих 
извођача са домаће и регионалне сцене – међу по-
тврђеним именима су: Реља Поповић, Војаж, Сајфер, 
Газда Паја и Инас. Организатори наглашавају да је 
фокус на високом нивоу продукције, безбедности и 
разноврсности садржаја за све генерације, с посеб-
ним акцентом на млађу публику.

Улазнице за ,,РЕФЕСТ 2025” доступне су путем плат-
форме ,,Гигстикс” (GIGSTIX). Цена комплета за све 
три вечери у претпродаји износи 3.000 динара, а с об-
зиром на ограничен број места, организатори позивају 
све заинтересоване да на време обезбеде улазнице.

 
- Рад са различитим врстама 
теста, кремова и чоколадних 
декорација
 - Правила хигијене и безбед-
ности хране
 - Технике украшавања и аран-
жирања колача и торти
 - Организацију рада у посла-
стичарској производњи.

Практична настава:
Велики део наставе одвија се кроз практичан рад у 
школским радионицама и партнерским угоститељ-
ским објектима. Ученици имају прилику да стечено 
знање примене у реалним условима и стекну драго-
цено искуство.

Могућности након завршетка школовања:
- Запошљавање у пекарама, посластичарницама, 
хотелима и ресторанима
- Покретање сопствене посластичарске радње
- Наставак школовања кроз специјализације или 
преквалификације.

Фото - Unsplash.com
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СПОРТ

Sпорт

СВЕТСКА ШКОЛАРИЈАДА 
ДОНЕЛА ДУХ СВЕТА НА 
ЗЛАТИБОР  

ЗЛАТИБОР 
ПОКАЗАО ДА ЈЕ 
СРЦЕ СПОРТСКЕ 
И КУЛТУРНЕ 
САРАДЊЕ МЛАДИХ
Златибор је од 5. до 14. априла био домаћин једног 
од највећих школских спортских догађаја на свету – 
Светске Школаријаде 2025. У овај планински центар 
стигло је више од 4.500 ученика – спортиста, из чак 
57 земаља света, а Краљев трг постао је епицентар 
младости, енергије, културне размене и фер-плеја.

Церемонија отварања одржана је у суботу, 5. апри-
ла, уз свечани тон који је дала оперска дива Љу-
бица Вранеш, извођењем химне. На великој сцени 
Краљевог трга, у присуству бројних високих звани-
ца, министар спорта Републике Србије, Зоран Гајић, 
поздравио је учеснике, истакавши значај школског 
спорта за развој младих генерација и изградњу гло-
балних пријатељстава.

„Било је прелепо видети Краљев трг испуњен децом 
спортистима у бојама својих земаља. Србија је по-

носна што је домаћин оваквог догађаја који окупља 
будућност света,” поручио је министар Гајић.

Школаријада се одвијала у 22 спортске дисциплине, 
широм општина: Чајетина, Ужице, Прибој, Нова Ва-
рош, Ариље, Лучани и Пожега, уз подршку стотина 
координатора, судија и волонтера. Учесници су били 
смештени у више од 30 хотела на Златибору, што је 
значајно допринело и локалној туристичкој и угости-
тељској привреди.

Председник Савеза за школски спорт Србије, Жељко 
Танасковић, током церемоније отвaрања изјавио је:
„Ово није само спортско такмичење – ово је порука 
свету да спорт повезује. Деца стичу пријатељства, 
упознају културе и верују више у себе. Школаријада 
је платформа за стварање будућих лидера, али и за 
неговање мира и разумевања.”

Посебно емотиван и живописан тренутак догађа-
ја био је Дан нација, одржан 9. априла. Више од 50 
земаља представило је своју културу, гастрономију, 
традиционалне игре и обичаје, на штандовима ра-
споређеним по Краљевом тргу. Наступи из: Индије, 
Уганде, Кипра, Естоније, Бангладеша и других зема-
ља претворили су Златибор у прави мозаик разли-
читости.

Туристичка организација ,,Златибор”, у сарадњи са 
Угоститељско-туристичком школом из Чајетине, ис-
користила је прилику да учесницима и посетиоцима 
приближи туристичку понуду региона, укључујући 
вожњу најдужом панорамском гондолом на свету, 
до Торника  – искуство које су учесници описали као 
једно од најлепших током боравка.

Финале Школаријаде донело је и разлоге за славље. 
Србија је освојила укупно 49 медаља – 10 златних, 
11 сребрних и 28 бронзаних – што је нашој земљи 
донело високо 10. место у укупном пласману. Нају-
спешнија земља била је Кина.

Вредно је истаћи да је током трајања догађаја одр-
жан и велики ,,ISF форум” са бројним предавањима, 

Школаријада 2025

Церемонија затварања Школаријаде 2025.
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СПОРТ

,,ЗЛАТИБОР КУП 2025” – ,,БЕНФИКА”, 
,,ТОРИНО” И ,,ЕСПАЊОЛ” ОБЕЛЕЖИЛИ 

СПОРТСКИ ВИКЕНД НА ЗЛАТИБОРУ
Златибор је овог пролећа поново показао да с пра-
вом носи титулу међународне дестинације за спорт-
ска дешавања. Након успешно завршене светске 
Школаријаде, током претходног викенда, ова пла-
нинска лепотица била је домаћин још једног великог 
спортског спектакла – Четвртог ,,Златибор купа”, јед-
ног од највећих међународних фудбалских турнира 
за млађе категорије у овом делу Европе.

У организацији Општине Чајетина, Туристичке ор-
ганизације ,,Златибор” и Туристичко-рекреативног 
комплекса ,,Златибор”, овогодишњи турнир оборио 
је све досадашње рекорде. Преко 4.000 младих 
фудбалера из 20 земаља, распоређених у  осам 
старосних категорија (од 2011. до 2018. годишта), 
истрчало је на чак 14 терена, на четири различи-
те локације. Златибор је током четири дана постао 
епицентар омладинског фудбала и прави фестивал 
спортског духа.

Посебну драж овом издању турнира дали су доласци 
неких од најпознатијих европских клубова – ,,Бенфи-
ке” из Португала, ,,Торина” из Италије и ,,Еспањола” 
из Шпаније. Присуство ових еминентних фудбалских 
академија дало је додатну тежину турниру и пред-
стављало велики подстрек младим играчима из ре-
гиона, који су имали прилику да се одмере са својим 
вршњацима из врхунских европских школа.

Турнир је обележила и велика међународна разно-
ликост – поред екипа из земаља региона, Златибор 
је угостио младе фудбалере из: Киргистана, Казах-
стана, Малте, Холандије, Румуније, Бугарске, Мол-
давије, Русије, Израела, Грчке, Мађарске и других 
земаља.

Овај догађај био је много више од фудбала – био 
је то сусрет култура, дружење, размена искустава и 
прилика за склапање пријатељстава, која превази-
лазе границе. Учесници су поред утакмица уживали 
и у богатом пратећем програму – вожњи златибор-
ском гондолом, обиласку ,,Дино парка”, излетима и 
разноврсним забавним садржајима на отвореном.

Свечана церемонија отварања турнира одржана је 
у четвртак, 25. априла, на Краљевом тргу. Учесници 
су продефиловали око језера, носећи заставе сво-
јих земаља, и послали снажну поруку пријатељства, 
јединства и фер-плеја. Посетиоци су уживали у бо-
гатом музичко-сценском програму, спектакуларним 
пројекцијама на мултимедијалној фонтани и импре-
сивном ватромету.

,,Златибор куп 2025” завршен је у духу спорта, за-
једништва и позитивне енергије, а Златибор је још 
једном потврдио свој статус водеће спортске дести-
нације у региону. Утисци учесника, тренера и посети-
лаца говоре једно – већ се радују наредном издању 
овог јединственог турнира.

као и културне вечери и фан зона, која је свакоднев-
но окупљала младе.

Златибор је још једном показао да је више од тури-
стичког центра – он је простор сусрета, дијалога, са-
радње и лепих успомена. Подршком оваквим дога-
ђајима, општина Чајетина потврђује свој стратешки 

правац развоја у правцу спортског, образовног и кул-
турног туризма. 

Светска Школаријада 2025. је завршена, али њене 
поруке и утицај остају – у срцима учесника и у исто-
рији Златибора.

Свечано отварање Златибор Куп-а 2025.

Међународни фудбалски турнир Златибор Куп
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Zдравство
ДЕСЕТ ГОДИНА 
СОС ТЕЛЕФОНА У 
УЖИЦУ
При ,,Женском центру Ужице” пре десет година ус-
постављен је бесплатан СОС телефон за жртве 
породичног и партнерског насиља, са бројем 0800 
333 445. На СОС телефону, као и у индивидуалним 
консултацијама, раде специјално едуковане консул-
танткиње за рад са женама које су преживеле трау-
му мушког насиља и имају вишегодишње искуство 
у овој области. Подршка женама кроз консултације 
има за циљ оснаживање жена да изађу из ситуације 
насиља. Невена Остојић, консултантикња и психо-
лошкиња на СОС телефону, за ,,Златибоске вести” 
говори о основним принципима ове врсте помоћи 
жртвама насиља.

Од када постоји СОС телефон у Ужицу?

,,Женски центар Ужице” успоставио је специјализо-
вани СОС телефон за жртве породичног и партнер-
ског насиља у августу 2015. године, а лиценцирао 
ову услугу у јуну 2018. Добијањем лиценце СОС те-
лефон Ужице је постао део система социјалне за-
штите, што значи да испуњава све стандарде и усло-
ве за пружање ове услуге. Од почетка рада закључно 
са 31.12.2024. године примљено је 8 779 позива на 
наш СОС телефон, а 1 088 жена нам се обратило за 
помоћ и подршку.
Које подручје покрива?

Од самог почетка пружамо услугу на регионалном 
нивоу, односно на територији читавог Златиборског 
округа. У континуитету нас подржавају Град Ужице и 
Општина Чајетина, а у неколико наврата и Општина 
Ариље. 

Ко су консултанткиње које раде на СОС 
телефону?
На СОС телефону раде консултанткиње које су 
прошле низ обука како би стекле посебна знања и 
вештине за пружање комплетне подршке жртвама 
насиља. Наш тим тренутно чине: дипломирана прав-
ница, дипломирана социјална радница и мастер 
психолошкиња са личним лиценцама за рад у соци-
јалној заштити, као и дипломирана андрагошкиња. 
С обзиром на то да се ради о лиценцираној услузи 
СОС телефона, за нас важи ,,Правилник о ближим 

условима и стандар-
дима за пружање 
услуге СОС телефо-
на за жене са иску-
ством насиља", те у 
складу с тим морамо 
имати минимум две 
стручне раднице.

На који начин 
можете да 
помогнете жртви насиља?

Позив на СОС телефон не значи пријаву насиља 
надлежним институцијама, већ је први корак у при-
купљању информација, враћању самопоуздања и 
изради плана за пријаву и евентуални излазак из на-
сиља. Ради се о психолошкој подршци и оснаживању 
жртве, како би самостално донела одлуку да изађе 
из насиља, као и о пружању информација о њеним 
правима, раду институција, правним процедурама и 
могућностима заштите. Када жртва поврати само-
поштовање и самопоуздање, када осећа да је неко 
стално уз њу, када има све потребне информације, 
када јасно разуме шта је тачно очекује у институци-
јама и судским поступцима, лакше се одлучује да 
напусти насилника, истраје у поступцима заштите 
од насиља и не врати се насилнику. Страх је велика 
препрека за излазак из насиља, али је знање моћ.

Колико је друштво укључено у процес 
насиља?

Право жена да живе без насиља загарантовано је 
бројним међународним споразумима и национал-

Невена Остојић, консултанткиња и 
психолошкиња на СОС телефону, 
говори о основним принципима ове 
врсте помоћи жртвама насиља

ЗДРАВСТВО

Позивањем СОС телефона жртва или све-
док имају прилику да пријаве насиље, али 
и да бесплатно добију основну саветодав-
ну подршку и елементарне информације. 
Разговори који се воде су поверљиви, а 
могу бити и анонимни. Позивање СОС те-
лефона је бесплатно.

Невена Остојић, Консултанткиња 
и психолошкиња на СОС 
телефону
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ним документима. Имајући у виду трансгенерациј-
ски пренос насиља и насилних образаца понашања, 
императивни циљ јесте да више ниједно дете не 
одрасте у насилној породици и окружењу. Како би-
смо били ближе том циљу, ,,Женски центар Ужице”, 
али и друге организације цивилног друштва, чији се 
рад заснива на истим принципима, залаже се да све 
жене имају приступ квалитетнијим, мултисекторским 
услугама које су неопходне за њихову сигурност и 
опоравак. 

Такође, неопходно је ставити фокус на рано образо-
вање, у основним и средњим школама. Превенција 
је и даље најисплативији и дугорочно најбољи начин 
за спречавање родно заснованог насиља.

ЗДРАВСТВО / КУЛТУРНИ ПРЕГЛЕД

Kултура

ИЗ СРЦА ЗЛАТИБОРА КА 
ЕВРОПИ - НОВА КУЛТУРНА 

МРЕЖА ГРАДОВА И 
УМЕТНИКА

Културни центар „Златибор” започео је реализацију 
међународног пројекта „Културна дипломатија гра-
дова”, који има за циљ успостављање трајне сарад-
ње међу градовима и институцијама културе путем 
уметничке размене и заједничког стваралаштва. Пот-
писивањем споразума са „Никшићким позориштем” 
из Црне Горе, Народним театром „Јордан Хаџи Кон-
стантинов Џинот” из Велеса (Северна Македонија), 
као и договором о покретању „Међународног фести-
вала аматерских хорова” са грчким хором „Кораис“ 
из Солуна, постављени су темељи културне мреже 
која ће се ширити широм Европе, па и света.

„Културна дипломатија градова” осмишљена је као 
платформа за превазилажење географских и по-

Очекује нас у мају

Од 22. до 24. маја у Чајетини и на Златибо-
ру ће по 33. пут бити одржан традиционални 
фестивал „Деца међу нарцисима”, који слави 
дечје стваралаштво, игру и машту. Програм 
обухвата наступе дечјих фолклорних ансам-
бала и хорова, ликовне и литерарне конкурсе, 
изложбе, позоришне представе и интерактив-
не радионице. Ове године фестивал ће отво-
рити глумац Бода Нинковић, а гости ће бити 
и песници Јагода Јеремић Љубојевић и Вла-
димир Вуковановић Растегорац, глумица Ан-
ђелка Прпић и многобројни мали уметници из 
целе Србије.

литичких граница кроз уметност. Према речима ди-
ректорке Данице Јевтић Шишовић, ова иницијатива 
има за циљ да позиционира Златибор као отворе-
ну и живу сцену дијалога, сарадње и културне раз-
мене. Први конкретни кораци обухватају гостовања 
партнерских позоришта током лета и јесени, као и 
низ радионица, концерата и изложби са међународ-
ним учесницима, док се већ воде разговори о новим 
партнерствима са институцијама из Италије, Фран-
цуске и Чешке.

Почетак пројекта је обележен гостовањем „Никшићког 
позоришта“ у Културном центру на Златибору

Која су најчешћа питања?

Најчешћа питања односе се на поступање институ-
ција у ситуацијама насиља, процеса развода брака и 
поверавања деце на самостално вршење родитељ-
ског права,

У хитним случајевима важно је добити приступ по-
дршци коју заслужујете. Кроз какво год непријатно 
искуство пролазите – нисте саме!
СОС телефон - 0800333445
Радно време: сваког радног дана од 8ч до 20ч
Позиви су бесплатних са свих мрежа фиксне и мо-
билне телефоније.
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ЋАЛДО У БЕСПУЋУ СТВАРАО ДЕЛА ЗА 
НЕЗАБОРАВ

ВРЕМЕПЛОВ

Судбина се поигравала са Секулом Ћал-
довићем Кнежевићем, знаменитим чове-
ком, кроз живот га уздизала од трња до 
звезда и враћала натраг. Сиромашни 
родитељи нису имали могућности да 
га школују па ту бригу преузимају 
стриц и богати трговац, који га усва-
ја и омогућује да заврши високе 
школе. Својим радом, наследством 
и миразом стиче богаство, које га 
сврстава међу најимућније људе у 
ужичком крају, али првих послерат-
них година комунистички режим кон-
фискује читаву имовину и оставља му 
само колибу у којој ће провести старост.

Ћалдовић Кнежевић Секула, инжењер, ро-
ђен је 1889. године у Сирогојну, у сирома-
шној сеоској породици. Изузетно марљив, 
Секула 1912. године завршава факултет и 
прво запослење добија код Окружне техничке секци-
је, одсеку за путеве у Ужицу, где ради на пројектова-
њу и трасирању путева и путних објеката у складу 
са новим Законом о јавним путевима из 1910. годи-
не. Активно је учествовао у Балканским и Великом 
рату радећи своју струку, посебно је био ангажован 
на Солунском фронту, где је српској војсци пружао 
драгоцену помоћ трасирајући саобраћајнице са со-
лунског ратишта према Кајмакчалану и другим прав-
цима пробоја.

Инжењер увезан  у конопце

У периоду између ратова, државним средствима и 
кулуком, у ужичком крају изграђени су нови путеви 
и извршена реконструкција и поправка старих. Од 
посебног економског и туристичког значаја за читав 
ужички крај, била је изград ња пута Ужице – Краље-
ва Вода, у дужини 27,2 км. То је била прва деоница 
савремене саобраћајнице, која је требало да повеже 
ужички крај са Новопазарским санџаком. Пројекат је 
урадио инж. Кнежевић, а радове изводило Грађевин-
ско предузеће ,,Ограп” из Београда. Обзиром да ће 
пут највише користити коњске и воловске запреге, 
обавезно се морао поштовати важећи пропис, да пут 
нигде није смео имати већи успон од 5 степени, јер 
би у противном била умањена њихова носивост. Ве-
ликом неимару су у најсвежијем сећању остали про-
блеми око обележавања трасе. Сећао се: ,,Због тог 
прописа нисам могао да на ставим пробијање клису-
ре до Попове Воде, морао сам користити Галерију, 
опасну камену литицу са десне стране, која је ско-

ро 200 метара вертикално падала до пла-
ховите Ђетиње. Трасирање и из градња 

пута на тој деоници било је скопчано са 
изузетним тешкоћама и опасностима. 
Мене су увезаног у конопце морали 
спуштати низ литице одакле је зја-
пио амбис, јер је то био једини при-
ступ за обележавање трасе”.

Сви корисници овог ремек дела пу-
тарства остајали су задивљени. Ин-
жењер Ћалдовић је овде, на прагу 

свога завичаја, показао сву генијал-
ност свога умећа, јер је кроз беспуће, 

поред претећих камених литица, ство-
рио дело за које се говорило и писало да 

представља светло тадашње цивилизације. 
Омогућио је својим сиромашним Злати-
борцима да караванима што брже и лак-
ше стигну до пијаца Шумадије, а бројним 

туристима широм отворио врата до златиборских 
природних драгуља и оаза здравља.

Далековод, водовод,  
павиљони...

Изградњом савременог пута, туристички развој Кра-
љеве Воде и Палисада добија узлет, који локална 
заједница није успевала да прати инфраструктурним 
објектима. Била је приморана да се обраћа Банској 
управи у Сарајеву, где је, заслугом инж. Кнежевића 
увек наилазила на разумевање. Банска управа је на 
Краљевој Води, уместо агрегата на дрва, 1936. годи-
не поставила дизел мотор и тако модернизовала овај 
извор електричне енергије. Заједно са Друштвом за 
унапређење туризма Златибор, 1937. године, елек-
тричним водом повезује Палисад и Чајетину, па су и 
у овим местима засијале сијалице.

Други проблем била је вода. Послуга угоститељских 
објеката била је приморана да воду са чесме доноси 
у кофама, а тако су се снабдевали и власници вила 
на Краљевој Води. Управа Дринске бановине финан-
сирала је и изградњу водовода на Краљевој Води.

Модерна саобраћајница просто је препородила ту-
ристичка насеља, подстакла приватну градњу лет-
њиковаца и угоститељских радњи, њених неизо-
ставних пратилаца. У ове активности укључује се и 
Кнежевић, на својој сувати Сарачевини подиже сим-
патичан ресторан од борових брвана симбиличног 
назива ,,Здравље”. До рата је два пута дограђиван 

Секула Ћалдовић 
Кнежевић, инжењер
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ВРЕМЕПЛОВ  / БИБЛИОТЕКА

АПРИЛ У БИБЛИОТЕЦИ У ЗНАКУ 
КЊИГЕ И ИСТОРИЈЕ
Након мартовске књижевне вечери посвећене Ми-
лунки Савић, у Библиотеци је 3. априла одржано 
ново књижевно вече, овога пута посвећено Велими-
ру Теодоровићу – ванбрачном сину кнеза Михаила 
Обреновића. Оба догађаја, са снажним историјским 
наративом, били су прилика да се из новог угла осве-
тле мање познате странице српске прошлости, кроз 
истраживачки рад и литерарну интерпретацију.

Промоција књиге „Велимир Теодоровић – Сентимен-
тална повест ванбрачног сина кнеза Михаила”, ау-
тора проф. др Радоша Љушића, окупила је бројне 
љубитеље историје и књижевности. Публици су се 
обратили историчар Александар Марушић, аутор 
Љушић, као и директорка Библиотеке, Снежана Ђе-
нић, која је нагласила значај овог дела као вредног 
доприноса историјској библиографији. У улози кон-
ферансијера била је Мирјана Лопин Дризо, док је од-
ломке из романа читала Сања Војиновић.

Према речима Ђенићеве, књига, написана изван-
редним стилом једног универзитетског професора, 
обухвата живот Велимира Теодоровића од рођења 
1849. до смрти 1898. године. Животна прича испи-
сана је са пуно емоција, али и документарне преци-
зности – осликавајући судбину човека који је, упр-
кос блискости са двором, остао лишен родитељске 
топлине и породичне припадности. Посебан акценат 
стављен је на Велимирово доброчинство, које је кул-
минирало завештањем целокупне имовине отаџби-
ни – у облику задужбине под именом „Велимирија-
нум”.

Серију догађаја у оквиру ,,Златиборског читалачког 
клуба” употпунила је и трибина одржана 11. апри-
ла, у сарадњи са библиотеком Специјалне болнице 
„Чигота”, поводом 125 година од рођења немачког 
филозофа и психоаналитичара Ериха Фрома. Под 

насловом „О слободи, љубави и агресивности”, три-
бину је водио познати психолог и професор Жарко 
Требјешанин. О теми су говориле и библиотекарке 
Мирјана Црнчевић и Љиљана Ракић.

У мају ће се у Библиотеци одржати, сада већ тра-
диционални, Фестивал пољског цвећа (21. маја) и 
промоција књиге Горана Перишића, у Огранку Би-
блиотеке на Златибору, у 19.00 часова, у оквиру 
,,Златиборског читалачког клуба”.

и адаптиран, и оба пута мењао име, гостима је прво 
понуђена гостионица ,,Париз”, а потом ресторан 
звучног имена ,,Швајцарија”. У непосредној близини, 
убрзо подиже дванаест павиљона са застакљеним 
терасама, што је створило могућност издавања ком-
плетног пансиона. Овај угоститељски комплекс чита-
во време издаван је под закуп.

Пријатељи, колеге, сарадници... са поштовањем и 
нескривеним дивљењем говоре о Секулиној изузет-
ности и оригиналности, тврдећи да је овај велики чо-
век још за живота постао легенда ужичких путара. 

Један од начина да се одуже и одају почаст своме 
директору, било је обележавање топонимима новог 
пута Ужице – Златибор изграђеног седамдесетих 
година прошлог века, као: ,,Ћалдова серпентина”, 
,,Ћалдов мост”, ,,Ћалдов вијадукт”, ,,Ћалдов врт”. 
Приликом прославе сто двадесет година златибор-
ског туризма, 20. августа 2013. године, постхумно му 
је додељено признање за трајни допринос развоју 
свога краја, а у највећем туристичком насељу једна 
улица носи његово име.

Из архиве текстова Милисава Р. Ђенића

Златиборски читалачки клуб на промоцији књиге
проф. др Радоша Љушића

Промоција књиге о Милунки Савић
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УПОЗОРЕЊЕ 
НА ОПАСНОСТ 
ОД ПОЖАРА НА 
ОТВОРЕНОМ 
ПРОСТОРУ
Од почетка године на територији 
Републике Србије евидентиран 
је повећан број пожара на 
отвореном простору

Пожари на отвореном простору посебно су опасни, 
јер се веома брзо шире, захватају велике површине 
и представљају озбиљну претњу по грађевинске и 
инфраструктурне објекте, као и шумске комплексе. 
Осим што могу изазвати значајну материјалну штету, 
пожари угрожавају живот и здравље грађана.
Са доласком летње сезоне и очекиваним порастом 
броја туриста на Златибору, као и у периоду када се 

интензивирају радови на уређењу сеоских домаћин-
става и пољопривредних површина, подсећамо гра-
ђане да је Законом о заштити од пожара строго за-
брањено:

● Спаљивање стрних усева, биљних остатака и сме-
ћа на отвореном простору,

● Паљење ватре у шуми или на удаљености мањој 
од 200 метара од шумског подручја.

За непоштовање ових одредби предвиђене су новча-
не казне:

● За правна лица: од 300.000 до 1.000.000 динара,

● За физичка лица: од 10.000 до 50.000 динара.

Апелујемо на све грађане да поступају одговорно и 
поштују законске прописе ради заштите људских жи-
вота, имовине и природе.

СЕКТОР ЗА ВАНРЕДНЕ СИТУАЦИЈЕ
Министарство унутрашњих послова
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